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§ 1 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 
Utbildningsnämnden fastställer utsänd föredragningslista. 
 
 
- - - - - 
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§ 2 UBN 2014/239-630 

Observationer i VÅGA VISA hösten 2017, samt 
uppföljning av observationer från hösten 2016 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 
2. Utbildningsnämnden ger utbildningsdirektören i uppdrag att genomföra 

kontinuerliga kontrollbesök hos huvudmannen för Alexanderskolans förskola 
under 2018. 

Ärendet 
Hösten 2017 genomfördes observationer på sex förskolor och två grundskolor i Nacka 
inom ramen för utvärderingssamarbetet VÅGA VISA. Observationerna visar på 
välfungerande verksamheter inom förskolor och skolor i Nacka. Flera enheter får 
bedömningar som ligger mycket högt. Condorens förskolor (Hästhagen, Kristallen och 
Optimus) ligger över 3,5 i snitt. I ett fall har observationerna visat på utvecklingsområden 
som kräver större insatser. Utbildningsenheten bedömer att observationen blir ett stöd i 
utvecklingsarbetet för enheten men att det också behövs täta uppföljningar under 2018.  
 
De uppföljningar som genomförs ett år efter observationer visar att observationerna oftast 
uppfattas som relevanta och man känner igen sig i både styrkor och förbättringsområden. I 
de flesta fall har skolorna och förskolorna arbetat med förbättringar inom de områden som 
har pekats ut. I ett fall, observationen på Nacka enskilda gymnasium, framgår det inte lika 
tydligt hur och om skolan har arbetat med förbättringsområdena. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-02-08. 
Bilaga 1: Uppföljning av observationer från hösten 2016 
Bilaga 2: Metoden för observationer i VÅGA VISA 
Bilaga 3: Observationsrapporter med kommentarer från förskolechef eller rektor hösten 
2017 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Tobias Nässén yrkande. 



 
7 (26) 

 15 februari 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckningar 
Anne Magnusson lät anteckna följande för Miljöpartiets grupp: 
När det gäller dessa observationer inom VÅGA VISA samarbetet, här har de gemensamt 
beslutat om att följande information ska finnas under rubriken ” Kort om enheten” 

• Antal elever  
• Årskurser  
• Regi (eventuell fristående huvudman) 
• Eventuell profil/inriktning  
• Antal lärare, varav antal legitimerade  
• Antal lärare (Grundlärare med inriktning mot arbete i fritidshem), 
• varav antal med högskoleutbildning mot fritidshem 

 
Dessa uppgifter är dock inte tillräckliga för att vi förtroendevalda ska kunna göra en bra 
helhetsbedömning, därför vore det bra att det också i utskicken till nämndmötena ingick 
enheternas webbadresser. 
 
Vittra, Saltsjö-Boo https://vittra.se/saltsjoboo/ 
Jarlabergs skola https://www.nacka.se/valfard-skola/jarla-skola/om-jarlabergs-skola 
Förskolan Optimus https://www.nacka.se/valfard-skola/condorens-forskolor/forskolan-
optimus/  
Alabasterns förskola https://www.nacka.se/valfard-skola/orminge-skola/alabasterns-
forskola/  
Alexanderskolan http://www.alexanderskolan.se/kontakt.php  
 
När man går igenom dessa webbsidor, då ser man att hemsidornas kvalitet skiftar betydligt 
och inte en enda av dessa ovanstående redogör för samtliga styrdokument, ett faktum som 
är mycket besvärande. Valfrihet ska just vara valfrihet och är informationen otillräcklig då 
kommer detta läge att aktivt påverka valfriheten i negativ riktning. 
 
Miljöpartiet anser att arbetet med enheternas hemsidor bör styras upp betydligt, 
vårdnadshavare och andra berörda ska snabbt kunna ta fram den information som de 
eftersöker. Miljöpartiet känner till kommunens ”Jämföraren” och här finns flera viktiga 
parametrar, men dessa parametrar kan inte uppväga en allsidig information erhållen från en 
bra hemsida. 
 
Tyresö kommun har bättre uppställning med ”Vår organisation, Så arbetar vi, Elever, 
Kalender, Kvalitet och resultat”. Självfallet kan vår professionella utbildningsenhet 
vidareutveckla dagens upplägg på enheternas hemsidor. http://www.tyreso.se/Bergfotens-
skola/Elever/  
 
- - - - - 
  

https://vittra.se/saltsjoboo/
https://www.nacka.se/valfard-skola/jarla-skola/om-jarlabergs-skola
https://www.nacka.se/valfard-skola/condorens-forskolor/forskolan-optimus/
https://www.nacka.se/valfard-skola/condorens-forskolor/forskolan-optimus/
https://www.nacka.se/valfard-skola/orminge-skola/alabasterns-forskola/
https://www.nacka.se/valfard-skola/orminge-skola/alabasterns-forskola/
http://www.alexanderskolan.se/kontakt.php
http://www.tyreso.se/Bergfotens-skola/Elever/
http://www.tyreso.se/Bergfotens-skola/Elever/
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§ 3 UBN 2018/19 

Personal och barn i förskolan oktober 2017 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildningsdirektören i uppdrag att följa upp de 

förskole enheter som har under 20 procent förskollärare under hösten 2018. 
2. Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildningsdirektören i uppdrag att följa upp de 

anordnare som har en hög andel personal utan utbildning för arbete med barn. 
3. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Utbildningsenheten konstaterar att andelen förskollärare i Nackas förskolor är fortsatt låg 
men ändå i paritet med resten av länet. Av pedagogerna är det 32 procent som har 
förskollärarutbildning. Förskolorna vidtar åtgärder för att öka andelen personal med 
förskollärarutbildning. Trots det märks ännu ingen förbättring. Det finns dock flera enheter 
där barnskötare vidareutbildar sig till förskollärare. Detta borde ge resultat inom några år. 
 
Antal barn per årsarbetare är ganska konstant över åren med 5,3 barn per årsarbetare. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2017-12-28 
Bilaga: Statistik per förskola från oktober 2017. 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg lät anteckna följande för Socialdemokraternas grupp: 
Socialdemokraterna tycker att det är oroande med den låga andelen utbildade 
förskolelärare. Det är viktigt att Nackas skolor arbetar för att vara en attraktiv arbetsgivare 
speciellt med hänseende till den framtida bristen på förskolelärare.  Socialdemokraterna 
tycker det är viktigt att man undersöker om skolchecken möjliggör att Nacka kan hänga 
med i löneutvecklingen eller hur väl förskolorna lyckas med sin verksamhet?   
 
- - - - - 
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§ 4 UBN 2018/18 

Undersökning av hur huvudmän tycker att det är att 
verka i Nacka kommun 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
En enkätundersökning har genomförts för att undersöka hur huvudmän inom förskola och 
skola tycker att det är att verka i Nacka kommun. 
 
Huvudmännen fick ange hur nöjda de är med att driva verksamhet i Nacka kommun på en 
tiogradig skala. Den genomsnittliga bedömningen blev 8,3. En sambandsanalys visar att hur 
den sammantagna nöjdheten har ett samband med upplevelsen av att vara en del av 
utbildningssystemet samt hur man uppfattar kontakterna med utbildningsenheten. Även 
hur huvudmannen upplever system som Nacka 24 och ekonomisk ersättning har betydelse.  
 
Enkätundersökningen visar att huvudmän i hög grad är nöjda med utbildningsenheten när 
det gäller kommunikation, information och kvalitetsarbete. Det påstående som får lägst 
bedömning av huvudmännen är om den ekonomiska ersättningen är på en rimlig nivå. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-02-05 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Tobias Nässén lät anteckna följande för Moderaternas grupp: 
Att utbildningsnämnden genomför denna typ av undersökningar visar att vi tar det 
systematiska kvalitetsarbetet på allvar, och i detta arbete ingår förstås samtliga huvudmän 
oavsett om de är kommunala eller fristående. 
 
Det är glädjande att den genomsnittliga bedömningen på den tiogradiga skalan blev 8,3 och 
att nästan sju av tio gör en bedömning mellan åtta och tio.  
 
Den fråga som har starkast samband med hur nöjda huvudmännen är med att verka i 
Nacka kommun är att de upplever att vi är en viktig del i Nacka kommuns 
utbildningsystem. Detta är en viktig och uppmuntrande signal att fortsätta att arbeta med 
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frågan om utbildningens kvalitet med varje barn och elev i centrum, och med samtliga 
skolhuvudmän. 
 
Till sist är det värt att understryka hur viktigt det är att ha ett bra och konkurrensneutralt 
samarbete med alla huvudmän och aktörer då utbyggnaden av fler förskole- och skolplatser 
framöver kommer att kräva gemensamma insatser från många olika huvudmän. 
 
Emelie Friberg lät anteckna följande för Socialdemokraternas grupp: 
I kommentarerna beskriver några huvudmän svårigheterna att finansiera ökade 
personalkostnader då checken inte höjs i samma utsträckning. Några menar att det är svårt 
att få små förskolor att gå runt ekonomiskt. Socialdemokraterna anser att det här är en 
fråga som verkar växa bland Nackas förskolor. Personalen har svårt att få vardagen att gå 
ihop. Löner och hyror äter upp en stor del av skolchecken vilket innebär att vissa skolor får 
mycket sämre möjligheter till att vidareutbilda lärare, locka till sig fler lärare, erbjuda bättre 
mat eller annan för kvaliteten vital verksamhet. 
Socialdemokraterna vill att alla skolor i Nacka ska ha jämlika förutsättningar att lyckas. 
Oavsett var eleverna bor ska de ha tillgång till en bra utbildning. Hög kvalitet i alla skolor 
skapar vi genom att ge alla skolor lika förutsättningar och genom att frigöra resurser till 
utbildning och lärande. 
 
- - - - - 
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§ 5 UBN 2017/39 

Statistik nyanlända elever december 2017 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Utbildningsenheten rapporterar antalet nyanlända i grundskola och gymnasieskola tre 
gånger per år. Elevantalet i grundskolan har ökat med 15 procent (+40) och elever på 
gymnasieskolans språkinriktning har ökat med 6 procent (+ 13 elever). Anledningen till att 
det nu är en större ökning av elever än tidigare beror på att Nacka har under perioden tagit 
emot ett flertal kvotflyktingar. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-01-18 
Bilaga: Tabeller och diagram över antal nyanlända i Nackas skolor 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 6 UBN 2018/16 

Kvalitetsanalys förskola och skola 2017 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 
2. Utbildningsnämnden beslutar att skicka kvalitetsanalysen till kommunfullmäktige. 

Ärendet 
Kvalitetsanalysen ger en samlad bild av kvaliteten och måluppfyllelsen i Nackas förskolor 
och skolor år 2017.  
 
Kvaliteten i Nackas förskolor och skolor fortsätter att vara mycket hög. Elevresultaten är 
goda, och Nacka ligger också sedan en lång rad år mycket bra till i kommunjämförelser. 
Föräldrar och elever är i hög grad nöjda med verksamheten. Observationer av 
verksamheten visar överlag på god värdegrund och goda förhållningssätt. Trots mycket 
goda resultat så finns vissa utvecklingsområden. Elevernas bedömningar av stimulans och 
elevinflytande är alltför låga, och på vissa skolor är eleverna mindre nöjda. Alltför många 
förskolor har låg andel förskollärare, och det är också alltför låg andel personal med rätt 
utbildning på fritidshemmen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-02-05 
Bilaga: Kvalitetsanalys 2017, förskola och skola 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg lät anteckna följande för Socialdemokraternas grupp: 
Fritidshemmen har svårighet att rekrytera personal och därför bör vi i utbildningsnämnden 
ta frågan på större allvar och inte bara vara nöjd med situationen. Vi måste därför ha en 
tydligare bild av vad som sker på Fritidshemmen. Vi skulle därför vilja se en utbrytning av 
siffrorna för fritidshemmen. Är det så att även här spelar checken en avgörande roll? 
Socialdemokraterna tycker inte att vi ska nöja oss med att ha okej fritidshem, vi tror att vi 
som kommun har alla förutsättningar att bli en föregångskommun för fritidshemmen. Bra 
fritidshem motverka mobbning, trakasserier och våld samt bidrar till ökad måluppfyllelse i 
skolan och socialdemokraterna menar att åtgärder behöver vidtas för att fritidshemmen i 
Nacka inte ska utarmas. Denna utveckling gäller hela landet men i Nacka är situationen 
extra alarmerande. Socialdemokraterna i Nacka vill därför att åtgärder vidtas för att 
säkerställa kvaliteten i eftermiddagsverksamhet, både vad det gäller barnens situation och 
personalens utbildning. 
 
- - - - - 
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§ 7 UBN 2017/106 

Årsbokslut 2017 för utbildningsnämnden 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar fastställa årsbokslut för 2017. 

Ärendet 
Utbildningsnämnden redovisar ett överskott på 35 861 tkr mot budget för 2017. 
Överskottet fördelas med 30,3 mnkr på checkramen och 5,6 mnkr på övrig ram. Antalet 
barn och elever i förskola och skola har varit färre än i befolkningsprognosen och därmed 
genereras ett överskott mot budget. Antalet gymnasieelever folkbokförda i Nacka blev fler 
än vad som budgeterats för och nyanlända gymnasieelever kostar mer än vad vi får i 
statsbidrag. 
 
De av utbildningsnämnden finansierade verksamheterna visar på mycket goda resultat även 
i jämförelse med andra kommuner och riket. Trots dessa goda resultat når verksamheterna, 
i vissa nyckeltal, inte upp till den ambitionsnivås som utbildningsnämnden beslutat om. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-01-31 
Bilaga: Verksamhetsberättelse 2017 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 8 UBN 2016/234 

Redovisning av studie av ämnescheck 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet.  

Ärendet 
Som en följd av mål och budget 2015-2017, har utbildningsenheten, på 
utbildningsdirektörens uppdrag, genomfört en utredning som utmynnat i en pilotstudie om 
en så kallad ämnescheck. Syftet var att undersöka om en ämnescheck skulle kunna vara en 
insats för att stimulera elevernas lärande och intresse för olika ämnen genom att vidga 
elevers möjligheter att bredda eller fördjupa sig i olika ämnen på fritiden.  
 
Utbildningsenhetens bedömning är att det utifrån pilotprojektet inte finns tillräckligt 
underlag för att inom ramen för utbildningsnämndens uppdrag införa en ämnescheck på 
permanent basis. Det skulle kräva en mer utvecklad infrastruktur för anordnare, liknande 
det kundvalssystem som Nacka infört inom kulturområdet. Genom att en ämnescheck är 
tänkt att bredda utbudet av fritidsaktiviteter för barn och unga i Nacka, och inte ske inom 
utbildningssystemet, skulle den också ha sin mer naturliga hemvist inom ramen för kultur- 
eller fritidsnämndens uppdrag. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-01-29. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
  



 
16 (26) 

 15 februari 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 9 UBN 2016/235 

Redovisning av nyanländprojekt 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Skolor med nyanlända elever i åk 7-9 och gymnasieskolan har under det så kallade 
nyanländprojektet erbjudits att genom tillgång till nya digitala verktyg pröva om ökade 
möjligheter till undervisning på modersmålet och ökad tillgång till studiehandledare kan 
leda till högre måluppfyllelse. De digitala verktygen utgjordes av ett flerspråkigt digitalt 
läromedel respektive studiehandledning på några modersmål via Internet. Totalt deltog 11 
skolor, såväl kommunala som fristående. Projektet är nu avslutat och redovisas i denna 
tjänsteskrivelse, bland annat genom en rapport författad av följeforskaren Päivi Juvonen, 
som har följt upp projektet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-01-31 
Bilaga: Rapporten ”Projekt nyanländ!” av följeforskare Päivi Juvonen. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 10 UBN 2018/17 

Utvärderingsplan för utbildningsnämnden 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden antar utvärderingsplanen för 2018. 
2. Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildningsdirektören i uppdrag att återkomma 

till nämnden med förslag om hur en genomlysning av verksamheten inom 
fritidshemmet kan genomföras under året. 

Ärendet 
Utvärderingsplanen visar de olika utvärderingar som genomförs för utbildningsnämnden 
och när de redovisas för nämnden. Utvärderingarna visar kvalitet och måluppfyllelse, och 
ger också förskolor och skolor underlag för utveckling och är ett viktigt underlag för 
dialoger om kvalitet. Utvärderingarna ger också föräldrar och elever viktig information.  
 
Utvärderingarna belyser verksamheten ur olika perspektiv och omfattar elevresultat, 
enkäter till elever och föräldrar, observationer av verksamheten, statistik om personal samt 
annat underlag. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-02-07 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut med tillägg att ge 
utbildningsdirektören i uppdrag att återkomma till nämnden med förslag om hur en 
genomlysning av verksamheten inom fritidshemmet kan genomföras under året. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Anne Magnusson lät anteckna följande för Miljöpartiets grupp: 
Miljöpartiet ser mycket positivt på att kommunfullmäktige i mål och budget för 2018 gav 
utbildningsnämnden i uppdrag att kartlägga och utvärdera skolornas barn– och 
elevhälsoarbete. Utbildningsenheten planerar därför att undersöka skolornas barn- och 
elevhälsoarbete, och också uppmärksamma vad det enligt forskning är som gynnar barns 
och elevers hälsa. I den elevenkät som genomförs i början av 2018 ställs också en fråga om 
elevhälsan. 
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Tidsaxel: 
• Skolhälsovård var ett begrepp som infördes före elevvård. Skolläkare kom i slutet 

på 1800-talet för att följas av skolsköterskor från 1920 och framåt. 
• PÅ 1950-talet kom psykologerna att börja arbeta inom skolan.  
• 1960- och 70-talen, nu kom kuratorerna. SYO-konsulenter och yrkesvalslärare som 

blev studie- och yrkesvägledare och speciallärare som senare blev specialpedagoger 
räknas också in i begreppet elevvård som fick en egen rubrik i läroplanerna på 60-
talet.  

• Den socialdemokratiska regeringen presenterade under 2005 ett förslag till ny 
skollag. Regeringen Reinfeldt presenterade den 15 juni 2009 ett förslag till ny 
skollag 

• Den nya skollagen (2010:800) - för kunskap, valfrihet och trygghet träder i kraft 
2010. 

• Stöd & Hälsa, elevhälsan i Nacka kommun, ändrade fr.o.m. 2011-01-01 
verksamhetsnamn till Barn- och elevhälsan i Nacka.  

• 2012 omorganiserades barn- och elevhälsan från ett köp- och säljsystem till en 
organisation med en overheadkostnad som ska täcka kostnader för skolsköterskor, 
skolläkare, skolkuratorer och psykologer. En schablonavgift på 1.9% av skolornas 
budget, baserat på elva olika konton, tas ut av alla skolor inom Välfärdskola.  

 
Miljöpartiet ser i dagsläget att skolor och förskolor kan organisera sina barn - och elevhälsa 
på flera olika sätt, de kan dels endast använda egna barn- och elevhälsoresurser, de kan 
endast använd sig av det barn- och elevhälsoteam som finns centralt i Nacka kommun och 
de kan också välja en kombination av dessa två varianter. Hur ser fördelningen ut i dessa 
kategorier? Finns det enheter som endast har tillgång till någon grad av 
skolsköterskeresurs? Eftersom det också spelar stor roll hur många barn och elever varje 
barn- och elevhälsoteam arbetar mot, så bör detta också tydligt granskas. 
 
Hur presenterar förskolorna – och skolorna sina barn- och elevhälsoteam på deras 
respektive hemsidor? Här bör utbildningsenheten gå ut med mycket mer preciserade 
direktiv. Det kan finnas flera skolor i en skolenhet och då bör inte den typ heltidsanställda 
psykologen redovisas som heltid på alla tre skolorna, utan hens tjänstgöring bör redovisas i 
procentsats per skola, 0.25 % är då lika med 10 timmar. Det ska vara adekvat information 
på enheternas hemsida. Det går inte för en psykolog att arbeta 3*40 timmar i veckan! Detta 
bör givetvis gälla även för skolsköterskor, skolkuratorer, studie- och yrkesvägledare, 
specialpedagoger, rektorer, biträdande rektorer, ledningspersonal för fritidshem och 
förskolechefer. Vårdnadshavare och andra ska ha tillgång till fullständigt adekvat 
information. 
 
- - - - - 
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§ 11 UBN 2017/204 

Motion – FN-certifiering av Nackas skolor 

Beslut 
Utbildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut: 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen ”Klart att Nacka ska ha FN-skolor”. 

Ärendet 
Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP) föreslår i deras motion ”Klart att Nacka ska 
ha FN-skolor” att Nacka kommun ser över möjligheten att erbjuda resurser till skolor som 
önskar bli FN-certifierade.  
 
Om en skola väljer att bli FN-certifierad så utgör det en profilering av skolan, som troligen 
kommer att vara bestående över längre tid, eftersom det innebär ett långsiktigt samarbete 
med svenska FN-förbundet och satsningar på kompetensutveckling, olika anpassningar i 
skolans verksamhet. Utbildningsenhetens bedömning är att skollagen inte ger utrymme för 
utbildningsnämnden att öronmärka särskild finansiering för en enskild skolas profilering. 
Utifrån rådande ansvarsfördelning för skolan är det också rektors ansvar att besluta hur en 
skolas resurser ska fördelas och om skolan ska ha en särskild profil. Mot denna bakgrund 
föreslås att kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-01-18 
Bilaga: ”Motion till Nacka kommunfullmäktige 11 december 2017 – Klart att Nacka ska ha 
FN-skolor” 

Yrkanden 
Anne Magnusson (MP) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Espen Bjordal (S) 
och Mikael Carlsson (NL) 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att utbildningsnämnden beslutade i 
enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 
Votering begärdes av Anne Magnusson (M). Voterings genomfördes. Med röstsiffrorna 6 
mot 4 konstaterade ordförande att utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Tobias 
Nässéns yrkande om bifall till enhetens förslag. 
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Följande röstade för Anne Magnussons yrkande om att bifalla motionen: Espen Bjordal 
(S), Ewa Jäderberg (S), Anne Magnusson (MP) och Mikael Carlsson (NL). 
 
Följande röstade för Tobias Nässéns yrkande om att bifalla enhetens förslag: 
Lena Linnerborg (L), Lena Gatenborg (M), Christina Rinman (M), Marika Lindvall (C), 
Jack Sjölund (KD) och Tobias Nässén (M). 

Protokollsanteckningar 
Anne Magnusson lät anteckna följande för Miljöpartiets grupp: 
Miljöpartiet uppskattar att utbildningsenheten anser att profilering av skolor generellt kan 
vara positivt för eleverna på flera sätt.  
 
Skolverket ser mycket positivt på att undervisningen inkluderar ämnesområdet ”Hållbar 
utveckling som inrymmer en ekologisk, ekonomisk och social dimension. Det handlar om 
ett gemensamt ansvar och en långsiktig global utveckling”.  Skolverket har t.o.m. tagit 
beslut om att tilldela en utmärkelse som stöd för detta specifika pedagogiska arbete. 
https://www.skolverket.se/skolutveckling/miljo-och-halsa/hallbar-utveckling   
 
Miljöpartiet anser att en certifierad FN-skola som arbetar med Agenda 2030 och FN:s 
globala mål för en hållbar utveckling, självklart infriar ämnesområdet ” Hållbar utveckling”.  
 
Nacka kommun har som vision ” Visionen om öppenhet och mångfald” och denna 
grundläggande värdering om respekt och förtroende för var och en - ska genomsyra allt vi 
gör i kommunen, varje beslut som fattas. MP kan inte se något som helst 
motsatsförhållande mellan denna vision och att Nacka får en egen FN-skola. Miljöpartiet 
vill därför fortsatt att kommunen ska efterhöra vilket intresse som kan finnas i vår 
kommun. 
  
I dagens Sverige och i EU finns en mängd bidrag att söka, miljöpartiet anser att det finns 
möjligheter att finansiera denna inriktning utan att det belastar den kommunala budgeten.  
 
Miljöpartiet har i motionen föreslagit ”Klart att Nacka ska ha FN-skolor” att Nacka 
kommun ser över möjligheten att erbjuda resurser till skolor som önskar bli FN-
certifierade. Vi har inte poängterat finansieringen utan att mera att utbildningsenheten 
skulle utreda och kratta manegen för att någon skola skulle bli intresserad av just denna 
inriktning, vilken vi anser ligger helt rätt i tiden, när vi ska bli så många fler i kommunen. 
 
- - - - - 
  

https://www.skolverket.se/skolutveckling/miljo-och-halsa/hallbar-utveckling


 
21 (26) 

 15 februari 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 12 UBN 2017/204 

Politikerinitiativ – Uppföljning av styrdokument kring 
hantering av kränkningar och övergrepp 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. I och med 

redovisningen är politikerinitiativet färdigbehandlat. 
2. Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildningsdirektören i uppdrag att kartlägga 

huvudmännens syn på arbetet med kränkningar med inriktning mot nätkränkningar 
och barns och elevers integritet, och lyfta fram exempel på insatser. 

Ärendet 
Utbildningsenheten har utifrån ett politikerinitiativ redovisat ansvarskedjan vad gäller 
diskriminering, åtgärder mot kränkande behandling samt trygghet och studiero. Skollagen 
är mycket tydlig i sina skrivningar att såväl huvudman som övrig personal i skolan har ett 
ansvar att förebygga och förhindra kränkningar. Information om arbetet mot kränkningar 
har nyligen presenterats i såväl utbildningsnämnden som kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott. Sammantaget kan utbildningsenheten inte se att det skulle finnas 
brister i regelverket, och därmed är politikerinitiativet färdigbehandlat. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-01-17 
Bilaga: Politikerinitiativ ”Uppföljning av styrdokument kring hantering av kränkningar och 
övergrepp” 
 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut med tillägg att ge 
utbildningsdirektören i uppdrag att kartlägga huvudmännens syn på arbetet med 
kränkningar med inriktning mot nätkränkningar och barns och elevers integritet, och lyfta 
fram exempel på insatser. 
 
I yrkandet instämde samtliga partier. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Marika Lindvall lät anteckna följande för centerpartiets grupp: 
En fråga som knyter an till vårt politikerinitiativ är frågan om tekniska filter mot oönskat 
material på internet, till exempel så kallade porrfilter. Dessa filter är inte vattentäta, men är 
ett viktigt sätt att minska barns tillgång till porr likt samhället gör med åldersgränser på t.ex. 
tobak, alkohol och online-spel. Centerpartiet vill införa ett nationellt krav på att alla skolor 
och förskolor ska införa ett filter som blockerar pornografi på skolans egna datorer och 
surfplattor. De är att se som läromedel. Vi välkomnar också en vidare undersökning kring 
hur huvudmännen arbetar med barnens integritet genom att belysa frågan och ta del av 
exempel på insatser. 
 
Anne Magnusson lät anteckna följande för Miljöpartiets grupp: 
Miljöpartiet instämmer i yttrandet om ” Att styrdokumenten för förskola, skola och 
gymnasium måste vara tydliga vad gäller att motarbeta alla slags kränkningar och det är 
naturligtvis avgörande att dessa styrdokument följs i Nacka”.  
 
Dessa ovanstående styrdokument bör vara redovisade på enheternas hemsida under 
rubriken ”Styrdokument” och här ska även enhetens ”Värdegrund” redovisas. Barn- och 
elevhälsoarbetet och om det också finns en trygghetsgrupp, då skall det också redovisas på 
enhetens hemsida. Kontaktuppgifter till de som ingår i dessa team ska också vara 
lättåtkomliga.  
 
Betydelsefullt är både att utveckla barnens/elevernas strategier att umgås på ett bra sätt 
med varandra, att skolpersonalen upparbetar bra strategier att hantera oönskade beteenden 
och att skapa en bra arbetsmiljö på skolan som bidrar till att alla berörda på skolan känner 
sig trygga och har arbetslust. Kommunen bör erbjuda fortbildning som hjälper förskole – 
och skolpersonalen att skapa en trygg arbetsmiljö. Samarbete med frivilliga föreningar som 
Friends, BRIS, Röda korset, Rädda barnen etc. bör aktivt uppmuntras. 
 
- - - - - 
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§ 13 

Aktuell information 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Utbildningsnämnden får information om: 

- Kvalitetsdagen den 9 februari. 
- Invigningen av Utskogens förskola 
- Under temat ”Trygghet i skolan” besökte ministrarna Morgan Johansson och 

Gustav Fridolin har M7 i Sickla den 14 februari. 
- Kammarrätten har idag kommit med sin dom gällande en överklagan av skolvalet 

2017. Utbildningsdirektören återkommer till utbildningsnämnden med mer 
information när domen har analyserats närmare. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 14 

Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 
Utbildningsnämnden tar del av anmälda delegationsbeslut. 

Ärendet 
 
Ärende (namn och dnr) Beslutsfattare Beslutsdatum 
Omsorg på obekväm tid: 
10 st beviljade 
(UBN 2018/3) 

Weronica Jahnfors 2017-11-30— 
2018-01-31 

Auktorisation pedagogisk omsorg. 
1 st avslag 

Susanne Arvidsson 
Stridsman 

2018-01-01-- 
2018 01-31 

Avslag Dispens på förskola: 2st 
UBN 2018/13-1, UBN 2018/13-2 

Elin Appel 2018-01-23 

Avslag Dispens fritidshem, 1st  
UBN 2018/13-3 

Elin Appel 2018-01-23 

Mottagande i förskoleklass, 2 beslut 
UBN 2018/15 

Gabriella Nyström Pierrou 2018-02-02 

 

Handlingar i ärendet 
Sammanställning av delegationsbeslut daterad 2018-02-08 
 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden tog del av anmälda delegationsbeslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 15 

Anmälningar 

Beslut 
Utbildningsnämnden tar del av utsända anmälningar. 
 

Handlingar i ärendet 
”Angående inlämnad överklagan av beslut om ersättningsnivåer 2018 för förskola daterad 
2018-01-17”, UBN 2018/14, daterad 2018-02-02 
 
”Besvärshänvisning av beslut om ersättningsnivåer 2018 för förskola”, UBN 2018/14, 
daterad 2018-01-17 
 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden tog del av utsända anmälningar. 
 
- - - - - 
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§ 16 

Övrigt 
Inga övriga frågor vid dagen sammanträde. 
 
- - - - - 
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